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BRM.0002.5.2023 

Protokół Nr LIII/23 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 28 czerwca 2023 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Regionalnego Centrum Biblioteczno-

Multimedialnego w Szydłowcu ul. Kolejowa 9B. 

W sesji uczestniczyło 12 radnych, nieobecni radny Marek Artur Koniarczyk, radna Grażyna 

Rycerska oraz radny Paweł Surdy. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, zastępca burmistrza Aneta Furmańska, sekretarz Dorota 

Kubiś, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Aneta Woźniak oraz osoby zaproszone.  

 

Ad 1. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka otworzyła sesję, powitała zebranych 

i przewodniczyła obradom.  

Poinformowała zebranych, że obrady Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Nagrania 

zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie 

przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane posiada prawo dostępu do treści swoich 

danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo wniesienia skargi do organu nadzorczego, tj. 

Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, w przypadku gdy uzna, że przetwarzanie danych 

narusza obowiązujące przepisy prawa z zakresu ochrony danych osobowych.  

 

Przewodnicząca obrad poprosiła o potwierdzenie obecności radnych w systemie 

elektronicznym – załącznik nr 1 i nr 2 do protokołu.  

 

Ad 2. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów Nr L/23 z dnia 27 marca 2023 r., Nr LI/23 z dnia 26 kwietnia 2023 r., 

Nr LII/23 z dnia 19 maja 2023 r..  

4. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku;  

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 

Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 grudnia 2022 roku; 

3) trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Gminie Szydłowiec; 

4) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Szydłowiec na rzecz Powiatu Szydłowieckiego; 
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5)  przyjęcia „Szydłowieckiego Programu Drogowego na lata 2023 – 2025 z perspektywą 

do 2027 roku” 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Szydłowiec za 2022 rok. 

1) przedstawienie raportu; 

2) debata nad raportem; 

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Szydłowca.  

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok: 

1) przedłożenie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za 2022 

rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy oraz planów finansowych instytucji 

kultury i sprawozdania finansowego za 2022 rok; 

2) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok; 

3) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Szydłowiec za 2022 

rok i wniosku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Szydłowca; 

4) zapoznanie się z opinią RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Szydłowca absolutorium za 2022 rok; 

5) dyskusja nad przedłożonym sprawozdaniem; 

6) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza 

Szydłowca z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego za 2022 rok; 

7)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji ,,Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 

roku”.  

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3. 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że protokoły Nr L/23 z dnia 

27 marca 2023 r., Nr LI/23 z dnia 26 kwietnia 2023 r. oraz Nr LII/23 z dnia 19 maja 2023 r. 

były wyłożone do wglądu i ewentualnych uzupełnień w Biurze Rady Miejskiej 

w obowiązującym terminie. Do dnia sesji nie zgłoszono uwag i wniosków. Wobec powyższego 

Przewodnicząca zaproponowała przyjęcie protokołów bez odczytania. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie przyjęcie protokołów w systemie 

elektronicznym - załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 4. 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 27 marca do 27 czerwca 2023 roku. 

W okresie od 27 marca do 27 czerwca 2023 roku zostało wydane 43 zarządzenia, ponadto 

Burmistrz wymienił wszystkie projekty uchwał, które zostały w tym okresie przekazane do 

Rady Miejskiej. W okresie od 27 marca do 27 czerwca wydano 5 decyzji umorzeniowych 
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z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi na łączną kwotę 731 zł oraz 3 decyzje dla 

osób fizycznych z tytułu umorzenia podatku łącznie na kwotę 1084,74 zł. Burmistrz przedstawił 

również informację z realizacji podjętych uchwał oraz informację o rozstrzygnięciu 

nadzorczym Wojewody Mazowieckiego i uchwale Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

 

Ad 5 ppkt 1. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Nr XLVIII/358/22 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2023 – 2035 z dnia 29 grudnia 2022 roku wraz z objaśnieniami /w zał. do 

prot./.  

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Dorota Jakubczyk wyraziła zaniepokojenie minusową różnicą relacji między 

dochodami, a wydatkami bieżącymi oraz zapytała czy to w jakiś sposób nie zachwieje naszego 

budżetu i czy są szanse na poprawienie tej relacji? 

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odpowiedziała, że tak jak zostało to opisane w uchwale po 

wprowadzeniu tych zmian różnica to jest minus 369.830 zł, czyli między dochodami bieżącymi, 

a wydatkami bieżącymi. Artykuł 242 ustawy o finansach publicznych pozwala w tym 

momencie gdy mamy przychody, a przychody mamy z roku ubiegłego w związku z czym 

mamy zachowaną relację wynikającą z artykułu 242. Skarbnik stwierdziła, że różnica między 

dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi na plusie powinna być jak najwyższa, wtedy 

mamy większe możliwości finansowania wydatków, ale w tym momencie mamy przychody 

z lat poprzednich, które nie ma innego wyjścia musimy je wprowadzić do budżetu i one 

oczywiście pomniejszają tą różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi, a wydatkami bieżącymi.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki– załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 2. 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2023 Nr XLVIII/359/22 z dnia 29 

grudnia 2022 roku wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radna Dorota Jakubczyk wyraziła zadowolenie z tego, że są środki zewnętrzne na remonty 

dróg i inwestycje drogowe. Zauważyła, że potrzeby są ogromne, dlatego cieszy dofinansowanie 

na Barak, Marywil, Zastronie, Sadek Polanki oraz że zostanie zakupiona zamiatarka 
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z pozyskanych środków z dofinansowaniem środków Gminy. Radna myśli, że wszystko 

zmierza w dobrym kierunku. Zapytała Skarbnika Gminy odnośnie zadania w dziele 600 

rozdział 60016 „przebudowa dróg oraz remonty”, czy to będzie dofinansowanie jako 

inwestycja, czy oddzielnie będą remonty bieżące? 

 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota odpowiedziała, że dofinansowanie jest dochodem 

majątkowym w tym momencie z budżetu Województwa Mazowieckiego, w związku z czym 

całość tego zadania tak brzmi i mimo, że są tu remonty ono jest w wydatkach majątkowych, bo 

taki mamy dochód po drugiej stronie. 

 

Radna Dorota Jakubczyk zasugerowała, aby rozpatrzeć, czy nie zmienić słowa „remont” na 

„modernizacja” w związku z częstymi w ostatnim czasie kontrolami RIO, które przyglądają się 

takim właśnie umowom.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały z uwzględnieniem autopoprawki– załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 3. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel przedstawił projekt 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Gminie Szydłowiec wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa poinformował, że podczas prac nad 

projektem uchwały radni otrzymali od Dyrektora informację, że członkowie Zespołu 

Interdyscyplinarnego nie będą pobierać żadnego wynagrodzenia w związku z pracą w tym 

Zespole. Radny rozumie, że to nie zależy od Burmistrza, ale chciałby żeby to wybrzmiało na 

sesji. Uważa, że jest to poważny błąd, który powinien w odpowiednich ustawach zostać 

naprawiony  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew zgodził się z wypowiedzią Wiceprzewodniczącego 

dodając, że tym osobom należy się wynagrodzenie, niestety ustawodawca nie przewidział takiej 

możliwości. Burmistrz poinformował, że zostało to przeanalizowane, jednak nie ma 

możliwości nawet przyznania dodatków, czy nagród za działalność takiego Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Zdaniem Burmistrza ta sytuacja wymaga zmian, ponadto wyraził 

nadzieję, że kiedyś to się zmieni.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 6 do protokołu.  
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Ad 5 ppkt 4. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Michał Kwiatek przedstawił 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Szydłowiec na rzecz Powiatu Szydłowieckiego wraz 

z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad 5 ppkt 5. 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Michał Kwiatek przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Szydłowieckiego Programu Drogowego na lata 2023 – 

2025 z perspektywą do 2027 roku” wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Radny Maciej Kapturski poprosił o udzielenie dokładniejszych informacji na temat dwóch 

przypadków inwestorów prywatnych ujętych w programie. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że jeżeli chodzi o inwestorów prywatnych 

to rzeczywiście są dwa takie przypadki. Jeden dotyczy ulicy Polnej, gdzie inwestor partycypuje 

w materiale do wykonania drogi. Burmistrz zauważył, że z tym samym inwestorem prywatnym 

już w poprzednich latach na zasadzie partycypacji ta ulica była wykonywana. Natomiast druga 

pozycja dotyczy drogi 8KDD. Burmistrz wcześniej już informował, że inwestor planuje 

wykonać tam park handlowy i jest gotów partycypować w drodze, która będzie prowadziła do 

tego parku.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zauważył, że to zestawienie 

planowanych zadań wygląda na bardzo ambitne, jest tu aż 24 różne zadania do wykonania 

dotyczące remontów dróg, co zapewne opiewa na wielomilionowe kwoty i szkoda, że przy 

każdym z zadań nie znajduje się orientacyjna kwota. Radny życzy, żeby to rzeczywiście udało 

się zrealizować, ponieważ jego zdaniem byłoby to wykorzystanie 200% normy i dobrze, że to 

powstało. W przyszłości można rozważyć dodanie również innych zapisów, ale na obecną 

chwilę tych zadań jest i tak bardzo dużo, a nie wszystko da się zrealizować w tak krótkim czasie.  

 

Radna Dorota Jakubczyk zapytała Burmistrza, czy są jakiekolwiek plany dotyczące ulic 

wbok od ulicy Narutowicza tj. np. ulicy Kwiatowej. 
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Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odpowiedział, że są takie plany, w tej chwili mamy 

wykonaną dokumentacje techniczne na ulicę Dworską zarówno w zakresie osiedla Podzamcze, 

która już jest w budżecie, pozyskane są środki i będziemy ją realizować. Podobna sytuacja 

będzie dotyczyła zadania remontowego w ulicy Dworskiej i ono jest również w tym programie 

drogowym. Co do ulicy Kwiatowej jest wykonany projekt dokumentacji na kanalizację 

deszczową, on również będzie realizowany. Po wykonaniu kanalizacji deszczowej Burmistrz 

myśli, żeby przystąpić do następnego etapu, czyli wykonania tych zadań. Tak jak jest napisane 

w tej uchwale że każdorazowo w oparciu o projekt budżetu ta uchwała będzie modernizowana, 

tak że zmiany które zostaną naniesione każdorazowo w każdym budżecie będą też powodowały 

zmianę do tego załącznika.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 6 

Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Szydłowiec za 2022 rok. 

 

Ad 6 ppkt 1 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił raport o stanie Gminy Szydłowiec za 2022 

rok /w zał. do prot./. 

 

Ad 6 ppkt 2 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopcyka poinformowała, że żaden z mieszkańców nie 

złożył pisemnego zgłoszenia chęci udziału w debacie. Przewodnicząca otworzyła debatę nad 

raportem o stanie Gminy Szydłowiec za 2022 rok. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa podziękował Burmistrzowi za 

wypowiedź, bo była naprawdę bardzo merytoryczna. Zdaniem radnego Burmistrz jaskrawo 

pokazał jaka jest rzeczywiście sytuacja Gminy. Jest ciężko z finansami, ale okazuje się że nawet 

w tych warunkach potrafimy wiele zrobić co też Burmistrz przedstawił. Wiceprzewodniczący 

każdemu malkontentowi, który uważa że się niewiele dzieje polecił do przeczytania raport 

o stanie Gminy, który jest bardzo przystępną lekturą, dobrze napisaną, zawarte są tam wszystkie 

informacje, estetycznie i merytorycznie bardzo ładnie pokazane. Każdy, kto rzeczywiście 

troszczy się o Gminę, a nie tylko krzyczy „że jest tu źle i że mu się nie podoba” zdaniem radnego 

powinien to przeczytać, a wtedy mógłby przynajmniej chwalić się że cokolwiek wie, bo 

radnemu wydaje się że wielu ludzi narzeka nie mając zielonego pojęcia jak Gmina funkcjonuje 

i co się w niej dzieje. Jeśli ktoś uznałby, że raport o stanie Gminy to mało to radny polecił 

również pismo „Szydłowiec”, które jest wydawane chyba raz w roku i pokazuje wszystko co 

zostało wykonane w ubiegłych latach w przystępny sposób. Wiceprzewodniczący sam je 

pokazywał niektórym osobom, żeby nie być gołosłownym i ludzie zmieniali zdanie, także warto 

to promować.  

 

Radna Dorota Jakubczyk zauważyła, że raport o stanie Gminy to bardzo ważny dokument 

obrazujący całokształt działalności samorządu. Radna potwierdziła, że raport został bardzo 
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ładnie wykonany zarówno graficznie jak i treść poukładana. Radnej bardzo się to podoba, jest 

to pigułka działalności tego samorządu. Pogratulowała Sekretarzowi Gminy. Zauważyła, że 

w tym raporcie szczególną uwagę zwraca działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

to jest około 20 stron tego dokumentu, to jest ten ogrom pracy wykonywanej przez Pana 

Dyrektora i jego służby. Radna jest pod ogromnym wrażeniem realizacji tylu projektów, tylu 

przedsięwzięć, zadań bieżących, to wszystko co służy ludziom, wprowadzaniu nowych zadań 

(mowa tu o węglu, o pomocy dla Ukrainy). Naprawdę trzeba temu stawić czoło, dlatego z tego 

miejsca radna pogratulowała dyrektorowi. Jeżeli chodzi o finanse to stwierdziła, że będziemy 

rozmawiać przy omówieniu sprawozdania. Już Burmistrz powiedział wiele na temat finansów 

jak się to dzieje, a radna to potwierdza jako Skarbnik Powiatu, że zna sytuację samorządów, 

również się interesuje i sytuacja w samorządach jest ciężka, przybywają nowe zadania, budżet 

państwa ogranicza finansowanie samorządów. Wrzucane nam są zadania, ale nie pieniądze pod 

te zadania. Jest tego coraz więcej, a sami doskonale wiemy jak starzeje się infrastruktura 

drogowa, szkolna, czy inna, wymaga ogromnych nakładów. Ponadto samo życie, wzrosty cen 

towarów, usług sami odczuwamy to na co dzień w naszych gospodarstwach domowych. To 

wszystko przekłada się teraz na samorządy, zakłady pracy, na ich koszty funkcjonowania 

i utrzymywania. Nie jest łatwo, tak jak Burmistrz wspomniał. Jeżeli chodzi o wypowiedź 

poprzednika to radna się nie zgodziła, że ludzie tego wszystkiego nie rozumieją, ludzie 

rozumieją, ludzie się interesują i mają różne zdanie i te wszystkie zdania naprawdę trzeba 

uszanować, bo tak jak Burmistrz powiedział, oczekiwania są ogromne, ale niestety środki 

ograniczone. Radna jeszcze raz pogratulowała Pani Sekretarz i tak jak już powiedziała również 

wypowie się na temat budżetu podczas omawiania sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 

rok. 

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że nie będzie się już wypowiadał na temat tego co zostało 

zrobione przez ostatnie lata, ponieważ tutaj już dużo powiedziane zostało, padły również 

podziękowania ze strony przedmówców. Burmistrz wyraźnie podkreślił wszystkie osiągnięcia. 

Radny chciałby troszeczkę nawiązać do wypowiedzi Burmistrza, ale również ogólnej sytuacji 

(może nie w kraju, bo wiemy wszyscy jak jest ciężko, jaka jest faktyczni prawdziwa sytuacja). 

Radny chciałby zacząć od małego sprostowania, ponieważ Burmistrz powiedział w swoim 

wystąpieniu o wzrostach cen za energię elektryczną i chyba miało miejsce małe przejęzyczenie, 

bo mówił Burmistrz o cenie 301 zł za 1 kw, a później o 299 zł, radny ma nadzieję, że było to 

dużo więcej niż 299 zł za 1 kw.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew sprostował, że było to 790 zł. 

 

Radny Maciej Kapturski stwierdził, że teraz wiemy jak to bardzo wysoko wzrosło w tej chwili 

potwierdzając ten fakt. Natomiast praca Urzędu podlega dużej pochwale, szczególnie praca 

osób, które są kręgosłupem pracy urzędowej/samorządowej. Radny chciałby podkreślić dwie 

osoby, które są kręgosłupem, bo głową oczywiście jest Burmistrz. Te głowy się zmieniają co 

jakiś czas, to już od lat 90 w pewien sposób trwa, zmienia się. Natomiast tym kręgosłupem 

kilkadziesiąt lat pracującym na to żeby było dobrze, żeby było lepiej i to się zmienia, z roku na 

rok jak Państwo wiedziecie ten Szydłowiec się zmienia w sposób pozytywny, bo co by nie było 

zrobione to naprawdę jest to widoczne. To są dwie osoby: Skarbnik i Sekretarz. Radny bardzo 
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serdecznie podziękował dwóm Paniom zajmującym te odpowiedzialne funkcje, tym bardziej, 

że są to osoby z dużym doświadczeniem pracujące kilkadziesiąt lat na swoim stanowisku 

starające się aby było jak najlepiej za co radny bardzo serdecznie dziękuje w imieniu własnym 

i ma nadzieję że również w imieniu Państwa, bo to jest naprawdę bardzo duże osiągnięcie. 

Wracając do sytuacji infrastrukturalnej i gospodarczej naszego miasta radny zaczął od sytuacji 

edukacji, która jak Państwo wiecie jest bardzo trudna, Burmistrz podkreślił, że ta subwencja 

jest niewystarczająca i jest to szczera prawda. No niestety państwo jeszcze nie dojrzało do tego 

stopnia, aby wesprzeć tak edukację, a szczególnie edukację na tym lokalnym poziomie, na 

poziomie samorządu, żeby w pewien sposób była wystarczająca. Radny chciałby podkreślić 

dlaczego dokładamy dużo więcej do tej oświaty i przez ostatnie lata dosyć mocno wzrosła, tak 

jak Burmistrz mówił ponad 100%. Zacznijmy od przedszkoli, były dwa przedszkola, czasy się 

zmieniały powstały niepubliczne, przez ostatnie lata powstało tych placówek bodajże 4 jeśli 

radny dobrze pamięta. My musimy te placówki dotować, takie jest prawo, taki mamy 

obowiązek, tak że są to już automatyczne wzrosty. Dochodzi do tego drugi żłobek, mamy 

Zespół Żłobków, tak że przez ostatnie 4 lata te wzrosty, ten nasz garnuszek poszedł dosyć 

mocno w górę i trzeba tych pieniążków szukać więcej, a jak wszyscy dobrze wiemy ciężko jest 

znaleźć. Szkoły począwszy od lat 90 zmieniały się, były w fatalnym stanie, pełna 

termomodernizacja nastąpiła, infrastruktura sportowa, wewnętrzna, remonty, co roku 

wydawane są dosyć spore środki, czasami nie wystarczające, ale wiadomo, że na tyle na ile nas 

stać te pieniądze są przez Radę chętnie zawsze głosowane pozytywnie, aby jak najwięcej na tą 

edukację przeznaczać. Z tego co Radny chce przekazać mamy zapotrzebowanie na nowoczesne 

przedszkola, wiemy, że będzie rozbudowywane przedszkole nr 1 im „Tęczowego Misia” i to 

jest dosyć pozytywne. Radnemu bardzo zależy, żeby było pięć oddziałów. Trudno jest radnemu 

wyobrazić sobie logistycznie pracę przedszkola kiedy będą funkcjonowały dwa obok siebie 

budynki, ale tutaj też trzeba polecać doświadczeniu Pani Dyrektor, która będzie miała naprawdę 

bardzo ciężki orzech do zgryzienia, ale mamy nadzieję że damy radę, musimy dać. To są 

właśnie te trudności które są przed nami, przed Burmistrzem i przed samorządem, ale radny 

myśli że tu Rada pomoże. Radny zaapelował do Rady aby pomóc, żeby było jak najłatwiej 

i z korzyścią dla dzieci. Mamy dwa przedszkola, tak naprawdę widząc po niepublicznych 

przedszkolach, które funkcjonują u nas dosyć fajnie na terenie naszej gminy i oczywiście 

musimy je dotować, jest zapotrzebowania na więcej, więc radny ma nadzieję, że w przyszłości 

ta sytuacja się rozwiąże i powolutku będziemy zabezpieczać tą podstawową gałąź rozwoju 

miasta, bo jeżeli mamy miejsca dla naszych dzieci, to wtedy chętnie nam się w tym mieście 

żyje i pracuje. Bardzo ważnym aspektem rozwoju naszego miasta wykazanym przez Burmistrza 

w raportach tego rocznym i w ubiegłym roku to jest cykliczna praca wszystkich zarządców tego 

miasta począwszy od lat 90. Państwo możecie tego nie pamiętać, chociaż w większości na 

pewno część pamięta, ale od lat 90 do czasów obecnych, czyli przez ostatnie 20 lat naprawdę 

zrobiło się bardzo dużo dla tego miasta i radny życzy Burmistrzowi żeby to co wykonujemy, to 

co Burmistrz z siebie daje, aby to miasto mocno piękniało, żeby było coraz ładniejsze i żeby 

nam się tu żyło coraz lepiej, żeby poprzez swoją pracę popełniać błędów jak najmniej. Bo jak 

sami Państwo wiecie tych błędów nie uniknie nikt, nie ma ludzi nieomylnych, nie ma ludzi 

którzy się nie mylą, a przynajmniej radny takich ludzi nie zna i sami Państwo wiecie że takich 

osób nie ma. Jeszcze raz pogratulował pracownikom podległym Burmistrzowi, Pani Skarbnik, 

Pani Sekretarz, Pani Wiceburmistrz, wszystkim naczelnikom, raport naprawdę wykonany 
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profesjonalnie. Radny mógłby mówić jeszcze o wielu innych sprawach, ale nie chce przedłużać, 

dlatego ogólnie mówiąc jeszcze raz pogratulował i podziękował.  

 

Ad 6 ppkt 3 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Szydłowca wraz z uzasadnieniem / w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka ogłosiła przerwę w obradach. 

 

PRZERWA 

 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka wznowiła obrady. 

 

Ad 7 

Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Ad 7 ppkt 1 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 

Gminy Szydłowiec za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy oraz planów 

finansowych instytucji kultury i sprawozdania finansowego za 2022 rok /w zał. do prot./. 

 

Ad 7 ppkt 2 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa odczytał opinię Regionalnej Izy 

Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok /w zał. do prot./ 

 

Ad 7 ppkt 3 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Wioleta Turek odczytała opinię Komisji 

Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Szydłowiec za 2022 rok i wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Burmistrza Szydłowca /w zał. do prot./. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa zgłosił wniosek formalny 

o nieodczytywanie treści uzasadnienia.  

 

Nikt nie zgłosił sprzeciwu w związku z czym uzasadnienie nie zostało odczytane. 
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Ad 7 ppkt 4 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej Wioleta Turek odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Szydłowca 

absolutorium za 2022 rok /w zał. do prot./. 

 

Ad 7 ppkt 5 

Radna Dorota Jakubczyk oznajmiła, że postara się powiedzieć w skrócie, ponieważ to 

sprawozdanie jest obszerne, Pani Skarbnik go skrupulatnie przygotowała, w związku z czym 

radna postara się powiedzieć tylko to co dla niej najważniejsze. Jeżeli chodzi o dochody to one 

wykonały się dobrze, tylko w zakresie tak jak już było powiedziane dochodów majątkowych 

spore odchylenie, ale tu z braku wpływów środków głównie na poniesione wydatki refundacji 

czy braku środków na projekty. Jedno zastrzeżenie tylko i to co roku się powtarza, taki duży 

plan na sprzedaż mienia i on jest co roku niewypracowany. Na plan ponad 2.000.000 złotych 

wpływ tylko 845.000 zł, to jest około 40%, to jest po prostu zbyt mało. Jeżeli chodzi jeszcze 

o tą część pierwszą w zakresie należności, one są bardzo wysokie i utrzymują się od bardzo 

wielu lat na poziomie około 6.000.000 zł, ale wiadomo, że na większość z nich zarówno 

pracownicy jak i Urząd tu nie ma wpływu. W zakresie wydatków o tych procentach już było 

tyle powiedziane, że radna nie będzie mówiła, przejdzie po kolei do wydatków dział 600 

transport i łączność w drogach publicznych gminnych i tutaj na plan 410.000 zł wykonanie 

353.000 zł, zdaniem radnej przy takim stanie naszych dróg, ulic to zbyt mało, Radna wie że 

wydział Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg jest prężny i oni by przerobili więcej tych 

pieniędzy, ale gospodarują się tym co mają w zakresie napraw bieżących i remontów. 

Zastrzeżenie jest takie, że w 2022 roku wydatkowano mniej o 142.000 zł na te wydatki niż 

w roku 2021. Inwestycje drogowe to 22 zadania, w tym na terenie miasta 9 odcinków dróg, 

około 2.400.000 złotych, przy dofinansowaniu 1.600.000 zł z zewnątrz. Na sołectwach to 13 

odcinków dróg w tym 9 odcinków przy współudziale funduszu sołeckiego, na około 1.700.000 

zł i tu przy dofinansowaniu zewnętrznym tylko 400.000 zł. Więc tutaj ta rozbieżność jest taka 

troszeczkę procentowo rażąca. Radna stwierdziła, że przydałyby się większe nakłady na 

infrastrukturę drogową, zbyt małe jest zaangażowanie środków własnych gminy w tym temacie 

i tutaj podziękowała Zarządowi Dróg i Wydziałowi Gospodarki za to co robią do tej pory 

własnym sumptem. Jeżeli chodzi o dział 750 tj. administracja publiczna wykonanie to jest około 

10.300.000 zł i tutaj w rozdziale urzędy gmin bardzo wzrosły wydatki bieżące tj. w porównaniu 

do roku ubiegłego wzrost o około 1.400.000 zł, co stanowi wzrost o około 21%. Analizując to 

najwięcej wzrosły wynagrodzenia i pochodne od nich, bo aż o około 33% w porównaniu do 

roku ubiegłego. Radna wie, że Wydział Gospodarki przeszedł w struktury, ale to się już 

zadziało wcześniej, tak że tutaj wszędzie to się zadziało, w każdej jednostce, ale tutaj 

obserwując wzrost wynagrodzeń w innych podziałach klasyfikacyjnych to tam obserwuje się 

na poziomie 15% wzrost wynagrodzeń i pochodnych, a tutaj jest około 33%. Jeżeli chodzi 

o dział 754 bezpieczeństwo publiczne wydatkowano w 2022 roku w zakresie wydatków 

bieżących około 375.000 zł, czyli również mniej niż w roku ubiegłym o 25.000 zł i tutaj radna 

apeluje, aby jednak doszacować jednostki OSP w zakresie wydatków bieżących. I tutaj jeżeli 

chodzi o inwestycje to w 2022 roku dokończono rozbudowę strażnicy w Majdowie, to było 

duże wyzwanie. Było to zadanie dwuletnie 2021-2022 na kwotę około 1.500.000 zł, przy czym 

środki zewnętrzne to było około 900.000 zł od Pana Marszałka i z Powiatu Szydłowieckiego 
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oraz wkład własny Gminy około 600.000 zł, który się rozłożył na 2 lata. Kolejny dział to 

obsługa zadłużenia, obsługa długu publicznego Szanowni Państwo i tutaj to jest naprawdę 

alarmujące. Radna słuchając zarówno opinii Komisji Rewizyjnej, która to pominęła jak i tu 

wypowiedzi to kwota w 2021 roku to było 456.000 zł zapłaciliśmy odsetek od długu, a w roku 

ubiegłym to było 1.487.376 zł. Radna wie, że są to czynniki zewnętrze, wiemy co się dzieje 

z bankowością i jak wzrastają odsetki. I tu obserwując zmiany dokonane w budżecie na bieżąco, 

w budżecie bieżącym również dokładamy na odsetki. Spłacamy również co roku zadłużenie, 

różnie to się rozkłada, w granicach, 2-3, a nawet w 2022 roku spłaciliśmy 5.000.000 zł i tutaj 

przez te 9 lat od 2014 roku również spłaciliśmy na spłatę zadłużenia blisko 30.000.000 zł. 

Wyobraźcie sobie Państwo jak to podraża koszt działalności samorządu i koszt inwestycji, bo 

głownie na inwestycje zaciągany jest dług. Wiadomo, że bez zaciągnięcia długu Gmina również 

by sobie nie poradziła, to jest zrozumiałe, ale w końcu trzeba będzie jakoś to wszystko rozważać 

i zaczynać troszeczkę schodzić z tego zadłużenia, bo to są zbyt duże koszty. To jest ryzyko 

właśnie związane z tym co się ostatnio zadziało. Najlepszym wyjściem byłoby 

wygospodarowanie chociażby co roku z 1.000.000 zł zmniejszania tego zadłużenia, bo niestety 

to drastycznie tutaj dotyka nasz samorząd i tak to wygląda. Jeżeli chodzi o dział oświata 

i wychowanie to dużo było powiedziane, wydatki to kwota ponad 34.000.000 zł, czyli w 2021 

roku mniej i tu nastąpił wzrost wydatków w 2022 roku w kwocie około 3.000.000 zł, dokładnie 

2.914.000 zł, przy czym tak jak było powiedziane wzrosła subwencja oświatowa w 2022 roku 

o 1.000.000 zł, czyli to per saldo jest w granicach około 4.000.000 zł. Wiemy, że wzrosły koszty 

utrzymania obiektów, wiemy, że płace rosną, chociaż jak radna przeanalizowała §4260 zakup 

energii to w 2022 roku wykonanie było niższe niż w 2021 roku o 204.000 zł, Gmina mniej 

zapłaciła za energię w oświacie. Zdaniem radnej był to skutek dobrego posunięcia, czyli 

zamontowania fotowoltaiki w szkołach, placówkach oświatowych. Radna pogratulowała 

dobrego posunięcia. Jeżeli chodzi o wynagrodzenia to wszyscy wiemy, że każdy chciałby tych 

podwyżek, jeżeli chodzi o nauczycieli to wiemy że to jest uregulowane odgórnie i tutaj 

samorząd nie za bardzo ma do powiedzenia, natomiast jeżeli chodzi o administrację i obsługę 

to już tak. Radna wie również, że są oczekiwania, możliwości bark i  myśli, że tu pojawi się 

jakaś szansa. Jeżeli chodzi o wydatki inwestycyjne w 2022 roku to była kwota 1.252.000 zł, 

sporo w porównaniu do 2021 roku, gdzie było niecałe 200 to naprawdę był duży postęp. Radna 

podziękowała za naprawę dachu w szkole w Majdowie gdzie ubiegała się o wykonanie takiego 

zadania, również za remonty one się utrzymują na poziomie jak w 2021 roku około 125.000 zł, 

również w 2022 roku mniej więcej tyle Gmina przeznaczyła i tutaj również sporo robi się na 

miarę możliwości. Widać w placówkach oświatowych, w szkołach widać że się remontuje, że 

się przywraca te szkoły do takiego stanu w jakim powinny być. Jednak te potrzeby są nadal 

bardzo duże, nawet z powodu upływu czasu, gdzie następuje degradacja tej infrastruktury. 

Radna korzystając z okazji podziękowała również Burmistrzowi za plac zabaw, ponieważ było 

tu miedzy nimi dużo nieporozumienia, w ramach BO w ubiegłym roku była modernizacja tego 

placu. Dział 851 ochrona zdrowie i tu jest wiele zastrzeżeń do działania Komisji Alkoholowej 

i do wydatków ponoszonych w tym zakresie, były to wydatki rzędu 600.000 zł w roku 2022, 

czyli więcej o ponad 200.000 zł niż w roku 2021. Na same dotacje wykorzystano 187.000 zł, 

natomiast na wydatki bieżące około 400.000 zł, w tym są wynagrodzenia i pochodne 94.000 zł. 

Dla radnej za mało tych pieniędzy na realizację samej ustawy. W trybie konkursowym liderzy 

to Rodzinna Akademia Sportu w Szydłówku 20.500 zł, trzy dotacje, podobnie jest w przypadku 
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stowarzyszenia Klubu Sportowego „Wiktoria” 19.500 zł. UKS Spartakus 10.000 zł, trzy 

dotacje. Tęcza z Wysokiej 8.000 zł i Akademia Piłkarska Szydłowiec 6.000 zł, dwie dotacje. 

Radna wszystko rozumie tylko tutaj przyznanie tych dotacji naprawdę budzi kontrowersje. 

Radna poruszyła również kwestę systemu gospodarowania odpadami. Jeżeli chodzi 

o oświetlenie ulic to wydatki wzrosły tylko o 56.000 zł w porównaniu o ubiegłego roku. Radna 

myśli, że dobrym posunięciem było wyłączanie oświetlenia ulicznego, przy czym na 

konserwację oświetlenia ulicznego te wydatki wzrosły o 35.000 zł, coś się tutaj odwrotnie 

zadziało. W przypadku pozostałej działalności nastąpił spadek około 16.000 zł na opiekę nad 

zwierzętami bezdomnymi. Utrzymanie zieleni również mniej wydatków niż w 2021 roku 

o 56.000 zł. Jeżeli chodzi o dział 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, dom kultury 

tu wydatki jeżeli chodzi o ten dział budżetu to dotacja dla Szydłowieckiego Ośrodka Kultury 

wzrosła o 197.200 zł, sporo w porównaniu do 2021 roku, natomiast w przypadku biblioteki to 

był bardzo znikomy wzrost, bo tylko o 13%. W rozdziale 995 w pozostałej działalności tam są 

jeszcze wydatki pod nazwą „Kino Górnik”, media 21.500 zł, radna nie wie z czego to wynika. 

Jeżeli zderzyła sprawozdanie z zamku, budżetu i Gminnej Komisji to następuje jakieś 

przekazanie darowizn, wyposażenia. Dział 926 kultura fizyczna i sport to tu nastąpił duży 

wzrost około 150.000 zł tj. o 52%, w tym stypendia sportowe wzrosły o prawie 135.000 zł tj. 

o 90%. Na media do budynku Szydłowianki wydano około 34.000 zł tj. wzrost o 20%. Jeżeli 

chodzi o ten dział to przekazano dla Szydłowianki 230.000 zł, czyli o 89.000 więcej niż 

w poprzednim roku, wzrost o 63%. Wiktoria 10.500 zł, czyli więcej o 2.300 niż w roku 2021. 

Rodzinna Akademia Sportu również tu się zawiera i tak się tu powtarzają te stowarzyszenia 

w dziale 851, dziale 926. Jako stypendia one wzrosły, natomiast pojawiają się jeszcze nagrody: 

Wiktora 4.000, Rodzinna Akademia Sportu 2.000 no i jeszcze inni. Radna uważa że są 

uprzywilejowani zasiadający w tej Radzie. Wracając do Funduszu Sołeckiego on się bardzo 

ładnie zrealizował, dobrze, że ten fundusz jest, bo sołectwa coś mają robione. Budżet 

Obywatelski tam było odchylenie, on się zrealizował. Radna już mówiła o tym placu zabaw 

i nie będzie do tego wracać. W zakresie inwestycji wydatkowano 15.170.000 zł z czego 

z środków zewnętrznych było około 7.000.000 zł minus pożyczka na kanalizację w Książkach 

około 1.087.000 zł, odjąć kredyt komercyjny 4.400.000 i szczególne zasady wykonywania 

budżetu z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych tam było ponad 1.311.000 zł to zostaje 

zaangażowanych środków z budżetu około 1.500.000 zł tylko na 100.000.000 budżet. Od tego 

odjąć jeszcze wpływy ze sprzedaży mienia, bo one stricte powinny wrócić na wydatki 

majątkowe to zostaje gdzieś 700.000-800.000 zł z dochodów własnych wyłożone na realizację 

tych inwestycji. Kończąc radna podziękowała za realizację tego budżetu, tak jak mówiła 

wyzwanie bardzo duże, duża gmina, dużo wyzwań. Radna podziękowała Burmistrzowi oraz 

skierowała szczególne podziękowania dla Pani Skarbnik za jej skrupulatność, za to że pilnuje 

tego wszystkiego, żeby to się domykało. Radna podziękowała wszystkim pracownikom Urzędu 

Miejskiego, wszystkim Dyrektorom jednostek oraz życzyła dużo zdrowia i samozaparcia na 

rok bieżący i na lata kolejne.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew odniósł się do wypowiedzi radnej informując, że zdaje 

sobie sprawę i pewnie wszyscy sobie zdają sprawę, że jeśli chodzi o drogi to tych wydatków 

drogowych jest zawsze za mało, dlatego też dziś podjęty został bardzo ważny krok w uchwale 

dotyczącej programu drogowego w której zapisano, że co roku z środków własnych Gmina 
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będzie przeznaczała 2.500.000 zł na wydatki drogowe, więc to jest pewnego rodzaju 

zobowiązanie Rady i bardzo ważny zapis w tej uchwale. Jeżeli chodzi o pozyskiwanie środków 

na drogi to jest zawsze za mało, środki pozyskujemy, ale pozyskujemy je przede wszystkim 

z samorządu Województwa Mazowieckiego, udało nam się pozyskać środki nawet z rezerwy 

budżetu Państwa, ale jak do tej pory Gmina Szydłowiec jeszcze nigdy nie pozyskała nawet 

złotówki z Rządowego Funduszu Dróg, który jest składany u Wojewody. Na pewno to jest też 

jedna z przyczyn, że ta infrastruktura jest niedoinwestowana i to trzeba podkreślić. Jeśli chodzi 

o zadłużeni Gminy i poruszone kwestie odnośnie stanu finansów to Burmistrz podkreślił, że 

myśmy odziedziczyli zadłużenie Gminy, to zadłużenie było powyżej 23.000.000 zł. Na koniec 

roku 2022 zadłużenie Gminy wynosi niecałe 28.000.000 zł z czego zadłużenie jeśli chodzi 

o kredyty i obligacje to około 25.000.000 zł reszta są to pożyczki subsydiowane 

z Wojewódzkiego Funduszu, które są częściowo umarzalne i tak jak Burmistrz powiedział 

wcześniej przy raporcie nasze zadłużenie na koniec 2014 roku to było ponad 38% w stosunku 

do dochodów, a obecnie jest to 26% jeśli dobrze pamięta, więc ono się zmniejszyło o ponad 

12%. Burmistrz zauważył, że zdajemy sobie sprawę, iż rosną koszty obsługi zadłużenia i to 

rzeczywiście jest duży problem dla nas o czym wiemy i jest to zauważalne. Natomiast 

w ostatnich latach inflacja i wzrost stóp procentowych spowodowały właśnie takie obciążenia, 

tak że my nie napędzamy zadłużenia, staramy się je ograniczać i utrzymywać na stabilnym 

poziomie o czym świadczyć też może budżet za 2022 rok, bo mieliśmy 4.400.000 zł kredytu, 

a spłaciliśmy ponad 5.000.000 zł, reszta około 1.000.000 zł to była pożyczka subsydiowana dla 

samorządów częściowo umarzalna z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska więc 

łącznie z tą pożyczką to około 5.400.000 zł, a około 5.100.000 zł zostało spłacone, tak to 

wygląda. Oczywiście problem jest i problem nas dotyczy i będziemy musieli się z nim 

zmierzyć, ale tak jak Burmistrz powiedział nie został wywołany przez nas, trudno nam jest w tej 

sytuacji ekonomicznej jaką mamy z tym skutecznie walczyć. Na pewno nie jest to problem do 

szybkiego rozwiązania. Jeżeli chodzi o pozostałe poruszone tematy to Burmistrz odniósł się 

jeszcze do energii, bo rzeczywiście przejęzyczył się przy przedstawianiu raportu, tam było 

z 301 zł wzrost na 790 zł plus koszty manipulacyjne, więc wzrost o około 300%. I tak jak to 

było podkreślone dzięki temu, że zamontowaliśmy panele fotowoltaiczne na budynkach 

oświatowych, jak również na innych budynkach i że zmodernizowaliśmy częściowo 

oświetlenie uliczne, cały czas też czynimy starania, aby to kontynuować. W jakiś sposób nam 

to być może pomoże i po prostu ograniczy te rachunki, ale dopiero rok 2023 będzie tym rokiem 

takim problemowym jeśli chodzi o energię, co Burmistrz chciał zaznaczyć. Jeśli chodzi 

o dotacje na zapobieganie alkoholizmowi i narkomani to chciał powiedzieć, że większość tych 

stowarzyszeń składało cztery wnioski tj. na zimowy wypoczynek, letni wypoczynek, zajęcia 

pozalekcyjne, była jeszcze możliwość składania małej dotacji i na takie zadania otrzymywały 

środki, każde stowarzyszenie, które u nas działa miało taką możliwość. Mamy około 20 

wniosków i wszystkie stowarzyszenia z reguły otrzymują wsparcie od nas. Również mamy 

w budżecie taką pozycję jak nagrody Burmistrza i jeśli zarząd klubu sportowego wystąpi lub 

jakiś zawodnik ma szczególne osiągnięcia, a nie kwalifikuje się do stypendium to Burmistrz 

korzysta z takiej formy nagradzania tych osób. Jeżeli chodzi o rozliczenie to oczywiście 

wszystko jest zgodne z ustawą, wszystko jest kontrolowane i wszystko jest tak jak powinno 

być. Natomiast Burmistrz nie wie dokładnie o co chodzi z tym przekazywaniem sprzętu do 

Zamku, ale myśli, że chodziło o Kino, bo administrowanie kinem zostało powierzone SCK-
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Zamek i Burmistrz myśli, że jeśli były jakieś przekazywane urządzenia, czy cokolwiek to 

właśnie dlatego, że musieliśmy właśnie to mienie przekazać do SCK. 

 

Radna Dorota Jakubczyk oznajmiła, że zajmie tylko chwileczkę, ponieważ za chwilę musi 

wyjść, ale wracając do dotacji radna wie że jest kilka naborów ogłaszanych, tylko tak się zdarza, 

że w ramach jednego naboru, konkretnego zadania radna rozumie, że wpływa jedna oferta i jest 

dofinansowanie, a tu np. jedno stowarzyszenie w ramach jednego naboru trzy dotacje. Jest to 

w odpowiedzi na interpelację i w sprawozdaniu. 

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew stwierdził, że musi to sprawdzić, bo nie wydaje mu się 

to możliwe, ale rzeczywiście to sprawdzi.  

 

Radny Paweł Bloch opuścił obrady. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa wyraził swoje uznanie dla pracy całego 

Urzędu Miejskiego w Szydłowcu w ujęciu 2022 roku, gdzie ta Gmina funkcjonowała 

w warunkach wojny za granicami Polski, w warunkach potężnej inflacji, kryzysu 

gospodarczego, był to wyjątkowy rok. Radny nigdy wcześniej nie składał takich podziękowań 

urzędnikom uznając, że wykonują swoją pracę, ale dziś zdaniem radnego wszyscy zasłużyli na 

wyrazy uznania zaczynając od Burmistrza co zrozumiałe, ale również Pani Skarbnik, Pani 

Sekretarz, Pani Wiceburmistrz, Panu Dyrektorowi MOPS, który w tamtym okresie wykonał 

tytaniczną pracę i nadal ją robi. Radny stwierdził, że nie ma obecnych wszystkich Dyrektorów, 

którym chciałby wyrazić uznanie. Radny wymienił imiona i nazwiska naczelników 

i kierowników kierując do nich wyrazy uznania oraz dodał że kieruje wielkie wyrazy uznania 

dla wszystkich również tych których nie wymienił. Radny serdecznie podziękował za tą pracę 

i stwierdził, że absolutorium powinniśmy udzielić, ale jest to również zasługa osób które ciężko 

pracowały w ubiegłym roku.  

 

Ad 7 ppkt 6 

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania Burmistrza Szydłowca z wykonania budżetu i sprawozdania 

finansowego za 2022 rok /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad 7 ppkt 7 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Plewa przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Szydłowca absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok 

wraz z uzasadnieniem /w zał. do prot./. 

 

Opinia Komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt 

uchwały– załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Radna Dorota Jakubczyk opuściła obrady.  

 

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew oznajmił, że wypowie się krótko, choć to wystąpienie 

powinno być dłuższe, aby docenić wszystkich za włożoną pracę. Burmistrz jeszcze raz 

serdecznie pogratulował wszystkim swoim współpracownikom oraz wyraził duże słowa 

uznania dla Rady Miejskiej, dla Pani Burmistrz, dla Pani Sekretarz, dla Pani Skarbnik, dla 

wszystkich kierowników jednostek, prezesów spółek. Burmistrz podziękował dodając, że to co 

robimy jest naszą wspólną pracą oraz wyraził radość, że zyskała ona uznanie również w oczach 

Rady. 

 

Ad 8 

Przewodnicząca obrad Jadwiga Kopycka poinformowała, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie z realizacji ,,Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 

roku”/ w zał. do prot./. Nad sprawozdaniem pracowała Komisja Edukacji i wydała opinię 

pozytywną.  

 

Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie w systemie elektronicznym sprawozdanie 

z realizacji ,,Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku”– 

załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad 9 

Rani nie składali interpelacji i zapytań na sesji. 

 

Ad 10 

Nikt nie zabrał głosu w sprawach różnych. 

 

Ad 11 

Na tym porządek LIII sesji został wyczerpany. 

 



16 
 

Przewodnicząca obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam LIII sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknęła LIII sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 900do godz. 1240. 
 

Rada podjęła uchwały: LIII/392/23, LIII/393/23, LIII/394/23, LIII/395/23, LIII/396/23, 

LIII/397/23, LIII/398/23, LIII/399/23. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu była Paulina Bednarczyk. 

 

Protokołowała: 

Paulina Bednarczyk 

 

 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

        Jadwiga Kopycka 

 

 

 


